
 

 

Bestyrelsesmøde mandag d. 27 marts 2023 kl. 16:00 - 18.00 

Mødet afholdes i Borgerforeningens lokaler, Ramsherred 4, Svendborg 

 

Deltagere: Thomas Buchvald Vind, Kim Bøg-Jensen, Kim Galsgaard, Steffen Kremmer, 

Jannie Wilsted, Johan Haaber samt rektor Jesper Hasager Jensen, vicerektor Tine 

Spanggaard og økonomi- og adm.chef Lene M. Gudmundsson (referent)  

Afbud fra: Pia Brøndsted-Jacobsen, Lisbeth Abildgaard 

 

Dagsorden: 

Orienteringspunkter: 

Bestyrelsesformanden bød velkommen til rektor og det første bestyrelsesmøde.  

 

1. Orientering om søgetal for skoleåret 2023/24 

Rektor gav en status på søgetallet til det kommende skoleår. Der er ny procedure for 

optagelse til skoleåret 2023/24. Kapaciteten er på forhånd fastlagt af Børne- og 

undervisningsministeriet til, at SG føreløbigt må optage 290 STX-elever svarende til 10 

klasser og 60 HF-elever svarende til 2 klasser. Søgetallet er pr. dags dato opgjort til 278 

STX-elever og 124 HF-elever. Den endelige kapacitet fastlægges i slutningen af maj 

2023. Det er positivt, at der har været så mange ansøgere til SG, men også påfaldende, 

at der er så mange ansøgere til HF. Dette er ikke oplevet tidligere, hvilket gør, at der er 

iværksat undersøgelse af, om der har været ændringer i rådgivningen i forbindelse med 

de unges valg af ungdomsuddannelse.  

 

2. Resultater af den gennemførte elevtrivselsundersøgelse i skoleåret 2022/23  

Rektor orienterede om undersøgelserne og resultaterne på SG. Der er tale om en 

obligatorisk undersøgelse for alle landets ungdomsuddannelser. Undersøgelsen er 

foretaget i november, og med en samlet besvarelsesprocent på 89 har skolen fået et 

godt billede af elevernes trivsel. 

Elevernes trivsel er blevet målt inden for otte forskellige indikatorer; Læringsmiljø, 

Elevernes motivation og indsats, Selvvurderet elevperformance, Klasserelationer, 

Velbefindende, Støtte hjemmefra, Arbejdspres, Mobning og chikane. 



 

 

For STX gælder, at resultaterne i 2022 ligger ganske tæt på gennemsnittet på 

landsplan. Sammenlignes med resultaterne med sidste skoleår ses en lille forbedring 

og lille tilbagegang på elevernes motivation og trivsel. 

Bestyrelsen ønsker, at anvende denne og fremtidige undersøgelser i skolens arbejde 

med vision og strategi. 

 

3. Bestyrelsesrapport 

Styrelsen for Undervisning og Kvalitet har som noget nyt udarbejdet rapport til 

bestyrelserne med det formål at give bestyrelserne indblik i gymnasiet udvikling og 

uddannelseskvalitet. Rapporten giver indsigt i en lang række indikatorer sammenlignet 

med udvalgte lignende skoler og landsgennemsnittet. 

Rektor gennemgik rapporten i hovedtræk. Bestyrelsen tog rapporten til efterretning og 

noterede sig, at der er interessante opgørelser i materiale, som ledelsen opfordres til at 

være nysgerrige på samt anvende i det forestående arbejde med vision og strategi. 

 

4. Nyt fra elever og skolen 

Elever: 

- Alle elever er sendt ud i spisepausen. Det er taget godt imod og gør noget godt for 

fællesskabet. 

- Bedre samarbejde med ledelsen efter JHJ er tiltrådt. Man er glad for, at der er 

fastlagte møder mellem elever og ledelse.  

 

Rektor: 

- Der er arbejdet med elevernes trivsel  

- Der er arbejdet med strukturskabeloner, som har medført, at skolendagen efter 

sommerferien kan gøres kortere, og der pejles efter, at dagene ikke bliver længere 

end 3 moduler 

- Alle elever er efter vinterferien sendt ud af klasserne i spisepauserne 

- Den 4. maj afholder eleverne et fælles elevarrangement med forskellige 

sportsaktiviteter 

- Der er indkøbt flere spil  

- Der arbejdes med brugen af mobiltelefoner, og Elevrådet involveres i processen 

- Der oprettet et nyt udvalg, BUSG (BæredygtighedsUdvalg på SG), som skal arbejde 

med en strategi for bæredygtighed, bædredygtighed i fagene/undervisningen, 

diverse arrangementer mv. 

- Solcelleprojektet er afsluttet og tilsluttet elnettet. 

 

5. Bestyrelsens 5 minutter  

Ledelsen deltog ikke i punktet. 

 



 

 

Beslutningspunkter: 

1. Godkendelse af referat fra møde d. 12. december 2022  

Referatet blev godkendt. 

 

2. Årsregnskab 2022 

SG´s revisor Uffe B. Jensen, EY, gennemgik hovedkonklusionerne i årsrapport og 

protokolat for regnskabsåret 2022. 

Årsregnskabet er forsynet med en revisorpåtegning uden påtegninger. Årets resultat er 

et nul-resultat. 

SG har en fornuftig produktivitet og er en stabil skole med en robust administration. 

Bestyrelsens tjekliste blev gennemgået, og regnskabet blev godkendt af bestyrelsen. 

 

3. Finansiel risikostyring 

Strategi for finansiel risikostyring for Svendborg Gymnasium blev gennemgået. 

Renteswap-aftalen undersøges til næste bestyrelsesmøde i juni. 

 

4. Vision og Strategi for SG  

Bestyrelsesformanden informerede om strategiprocessen, og bestyrelsen godkendte 

procesplan for visions- og strategiarbejde. Ny strategi for SG forventes at blive 

godkendt til mødet i september 2023. 

Ledelsen udarbejder et udkast til vision med afsæt i rammevilkår omkring SG med 

afsæt i demografi, økonomiske forudsætninger og den politiske kontekst. 

Bestyrelsen drøftede bæredygtighed, den demografiske udvikling og den gode 

fortælling om SG, som kan være emner, der skal arbejdes med i processen. 

 

5. Evt. 

 


